
 

 

Rada Powiatu Zduńskowolskiego 

 

Protokół nr XLI/21 

Obrady rozpoczęto 23 grudnia 2021r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 

13:53 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  

2. Andrzej Dutkiewicz  

3. Tomasz Filipowski  

4. Hanna Iwaniuk  

5. Marcin Łabędzki  

6. Paweł Mataśka  

7. Dawid Mazurkiewicz 

8. Ewa Mielczarek-Sójka  

9. Krzysztof Nowak  

10. Joanna Pawłowska  

11. Zbigniew Piotrowski 

12. Tomasz Półgrabia  

13. Wojciech Rychlik  

14. Romuald Solarek  

15. Stanisław Szuster  

16. Piotr Warchlewski  

17. Grzegorz Włodarczyk  

18. Jadwiga Ziółkowska  

19. Tomasz Ziółkowski  

Punkt 1 

Otwarcie XLI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 



 

 

Sesję otworzył Przewodniczący rady Piotr Warchlewski, stwierdził kworum.  

 

Punkt 2 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

 

1. Otwarcie XLI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XL/21 z dnia 26.11.21 r. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Zduńskowolskiego                             

Nr XL/52/21 z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia harmonogramu 

godzin pracy oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2022 roku, 

funkcjonujących na terenie powiatu zduńskowolskiego.   

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Powiatu Zduńskowolskiego na 2022 rok.  

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/81/20 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2020 r. w sprawie przedłużenia na rok 2021 

okresu obowiązywania „Strategii Rozwoju Powiatu Zduńskowolskiego na lata 

2007-2020”.    

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.27/21. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2021 – FK.28/21.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2021- FK.29/21.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Zduńskowolskiego.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022.  

13. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji.  

14. Interpelacje i zapytania Radnych.                                     

15. Wnioski i oświadczenia Radnych. 



 

 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie XLI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że na jego ręce wpłynął 

wniosek Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku obrad  o pkt: „Podjęcie uchwały 

zmieniającej Uchwałę Nr XL/55/21 Rady Powiatu Zduńskowolskiego z dnia 26 

listopada 2021 r. w sprawie opłat za usuwanie pojazdów z dróg na terenie Powiatu 

Zduńskowolskiego na koszt właściciela i przechowywanie tych pojazdów na 

wyznaczonym parkingu strzeżonym w 2022 roku.”. Przewodniczący zapytał czy ktoś 

ma uwagi do proponowanego porządku obrad.  

Uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

Rozszerzenie porządku obrad: “Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XL/55/21 

Rady Powiatu Zduńskowolskiego z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie opłat za 

usuwanie pojazdów z dróg na terenie Powiatu Zduńskowolskiego na koszt 

właściciela i przechowywanie tych pojazdów na wyznaczonym parkingu strzeżonym 

w 2022 roku.”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 

, Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 



 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 

, Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Porządek po zmianach: 

Otwarcie XLI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

1. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

2. Przyjęcie protokołu Nr XL/21 z dnia 26.11.21 r. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Zduńskowolskiego                             

Nr XL/52/21 z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia harmonogramu 

godzin pracy oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2022 roku, 

funkcjonujących na terenie powiatu zduńskowolskiego.   

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Powiatu Zduńskowolskiego na 2022 rok.  

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/81/20 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2020 r. w sprawie przedłużenia na rok 

2021 okresu obowiązywania „Strategii Rozwoju Powiatu Zduńskowolskiego na 

lata 2007-2020”.    

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - 



 

 

FK.27/21. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie 

uchwalenia budżetu na rok 2021 – FK.28/21.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego 2021- FK.29/21.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Zduńskowolskiego.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022. 

12.  Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XL/55/21 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie opłat za usuwanie 

pojazdów z dróg na terenie Powiatu Zduńskowolskiego na koszt właściciela i 

przechowywanie tych pojazdów na wyznaczonym parkingu strzeżonym w 

2022 roku.”. 

13. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od 

ostatniej sesji.  

14. Interpelacje i zapytania Radnych.                                     

15. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie XLI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu Nr XL/21 z dnia 26.11.21 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr XL/21 z dnia 26.11.21 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 



 

 

, Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Rada Powiatu przyjęła protokół Nr XL/21 z dnia 26.11.21 r. 

 

Punkt 4 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski zaproponował do komisji następujących 

radnych: 

1/ Dawid Mazurkiewicz, 

2/ Marcin Łabędzki, 

3/ Tomasz Półgrabia. 

W/w radni wyrazili zgodę.  

Głosowano w sprawie: 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 

, Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , 

Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 



 

 

Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Mazurkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Rada Powiatu zatwierdziła skład Komisji.  

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Zduńskowolskiego Nr 

XL/52/21 z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia harmonogramu godzin 

pracy oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2022 roku, funkcjonujących 

na terenie powiatu zduńskowolskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Zduńskowolskiego Nr 

XL/52/21 z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia harmonogramu godzin 

pracy oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2022 roku, funkcjonujących 

na terenie powiatu zduńskowolskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 

, Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 



 

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/63/21 zmieniającą uchwałę Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego Nr XL/52/21 z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia 

harmonogramu godzin pracy oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2022 

roku, funkcjonujących na terenie powiatu zduńskowolskiego. 

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Powiatu Zduńskowolskiego na 2022 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Powiatu Zduńskowolskiego na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki 

, Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/64/21 w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

komisji stałych Rady Powiatu Zduńskowolskiego na 2022 rok. 

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/81/20 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2020 r. w sprawie przedłużenia na rok 2021 



 

 

okresu obowiązywania „Strategii Rozwoju Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2007-

2020”. 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik przedstawił projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/81/20 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2020 r. w sprawie przedłużenia na rok 2021 

okresu obowiązywania „Strategii Rozwoju Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2007-

2020”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Marcin Łabędzki , Ewa Mielczarek-

Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Wojciech 

Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz 

Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (1) 

Dawid Mazurkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Paweł Mataśka , Tomasz Półgrabia  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/65/21 zmieniającą uchwałę Nr XXVIII/81/20 

Rady Powiatu Zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2020 r. w sprawie przedłużenia 

na rok 2021 okresu obowiązywania „Strategii Rozwoju Powiatu Zduńskowolskiego na 

lata 2007-2020”. 

 

Punkt 8 



 

 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.27/21. 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik przedstawił projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.27/21.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , 

Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , 

Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Piotr 

Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (1) 

Tomasz Filipowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Szuster  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/66/21 zmieniającą Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2021 – FK.28/21. 

 

 



 

 

Wicestarosta - Wojciech Rychlik omówił projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2021 – FK.28/21.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, 

Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, 

Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , 

Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Tomasz Półgrabia  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/67/21 zmieniającą Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w 

sprawie uchwalenia budżetu na rok 2021 

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2021- FK.29/21. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2021- FK.29/21.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, 

Ewa Mielczarek-Sójka , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Krzysztof Nowak , Tomasz Półgrabia  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/68/21 w sprawie ustalenia wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2021. 

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zduńskowolskiego. 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik omówił projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zduńskowolskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (7) 



 

 

Tomasz Filipowski , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , 

Krzysztof Nowak , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Joanna Pawłowska , Stanisław Szuster  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/69/21 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego.  

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022. 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik omówił projekt uchwały.  

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że od kilku lat budżetowi towarzyszą różne 

problemy. Cieszy się, że do budżetu udało się wprowadzić tak dużo z „polskiego 

ładu”. Na inwestycje, które budziły najwięcej emocji udało się pozyskać pieniądze z 

„polskiego ładu”. Ma nadzieję, że uda się te inwestycje zrealizować. Budżet nie ma 

impulsów prorozwojowych. Nie ma pomysłu jak dalej rozwijać powiat. Jakie kluczowe 

inwestycje zarząd chciałby realizować w tej kadencji. Brak rozwoju i promocji 

przedsiębiorczości. Jaka jest oferta dla przedsiębiorców. Zarząd po raz koleiny nie 

podjął rozmów z klubem PiS.  Nie będzie głosował za poparciem tego budżetu. 

Radna Ewa Mielczarek-Sojka stwierdziła, że przy uchwalaniu budżetu zawsze dużo 

mówi się o inwestycjach na terenie gminy Szadek. Ale to się tylko mówi i tylko przy 

uchwalaniu budżetu. Kiedy już budżet się uchwali to okazuje się nagle, że są jakieś 

problemy, przeszkody, brak możliwości itd. Z czasem umyka. Inwestycje wskazane w 

autopoprawce, są inwestycjami, które zostały zapisane na rok 2021. Niestety nie 

udało się ich zrealizować. Wykonanie projektów trwa już rok. Ponieważ pojawiły się 

możliwości z programu” polski ład” radni z terenu gminy Szadek uznali, że jest to 

jedyna szansa dla gminy Szadek by te zaległości w inwestycjach można było trochę 

nadrobić. Stąd w dniu 21 grudnia br. udali się na posiedzenie Zarządu Powiatu, 

przedstawiając swoje oczekiwania. Zdecydowanie różną się od tego co 



 

 

zaproponował pan Starosta. Należy nad tym tematem jeszcze raz się pochylić i 

porozmawiać i wypracować realizacje zadań. Głosowanie  w dniu dzisiejszym jest  

przedwczesne.   Będzie głosowała przeciwko temu budżetowi. Jeszcze jedna rzecz 

skłania ją do tego. W miesiącu lipcu mieszkańcy gminy Szadek udali się do pani 

Starosty, chodziło o zrealizowanie obietnicy Starosty Wojciecha Rychlika złożonej 

mieszkańcom 12 lat temu, która dotyczyła realizacji drogi Prusinowice – Borki 

Prusinowskie. Mieszkańcy 12 lat czekali na swoją kolej. Również usłyszeli o 

możliwościach jaki daje „polski ład” i zdecydowali się na wizytę do pani Starosty. Pani 

Starosta stwierdziła, że tą obietnicę należy wykonać i zobowiązała się do 

wprowadzenia tej drogi do budżetu na 2022 r. Kiedy otrzymaliśmy projekt budżetu 

okazało się, że tej inwestycji tam nie ma. Nawet umieszczenie środków na 

wykonanie projektu byłoby dla mieszkańców satysfakcjonujące jak i spełnienie 

obietnicy danej mieszkańcom. Nie może tak być, że mieszkańcom się coś obiecuje, a 

za dwa miesiące okazuje się że to był blef.   

Radny Zbigniew Piotrowski na str. 33 i 34 prezentacji są wymienione pewne 

inwestycje chodzi o budowę skrzyżowań na ul. Kilińskiego, Srebrna, Żeromskiego. 

Zapytał w jaki sposób będą przebudowywane. Czy będą wyspy. Zapytał również o 

kwoty podane na inwestycje: dach, zakup mikrobusu. Czy np. cena podana na zakup 

mikrobusu to kwota którą powiat ma włożyć, czy całość. Czy pewne jest 

dofinansowanie.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik nawiązał do wypowiedzi radnego Dawida 

Mazurkiewicza, który w swoim wystąpieniu podniósł brak wizji rozwoju powiatu - są to 

wnioski nieuprawnione.  Zarząd Powiatu swoimi działaniami dążył do pobudzania 

przedsiębiorczości. Przykładem tego jest utworzenie inkubatora przedsiębiorczości 

we współpracy z Łódzka Agencja Rozwoju Regionalnego. Poprzez systematyczne 

wspieranie mikoprzedsiębiorczości przy współpracy z Urzędem Pracy w Zduńskiej 

Woli, dla osób które pozostały bez pracy i chcą otworzyć działalność, są udzielane 

dotacje. Budowa łącznika i współpraca z właścicielami gruntów. Trwają pracę nad 

koncepcją budowy „Portu multimodalnego”. Trwa współpraca z firmami np. poprzez 

wystawę rolno-przemysłową. Udział w targach z przedsiębiorcami. Plany związane z 

modernizacją szkół by w jednostkach uczyła się także młodzież z zewnątrz. Te 

kierunki są widoczne w wielu aspektach. Rozumie krytykę ale nie zgadza się z tego 



 

 

typu argumentami. Co do wypowiedzi radnej Ewy Mielczarek- Sójka, 21 grudnia radni 

z terenu Gminy i Miasta Szadek  poprosili o spotkanie, takie spotkanie odbyło się na 

posiedzeniu Zarządu. Została przedstawiona lista postulatów, na przebudowę 

dziewięciu dróg.  Radni zostali poinformowani, że zgłoszenie wniosku wymaga np. 

choćby dokumentacji projektowej, kosztorysu lub koncepcji w postaci programu 

funkcjonalnego. Przy składaniu wniosku jednostka samorządowa otrzymuje tzw. 

promesę wstępną. Daje ona możliwość rozpoczęcia procedury zamówienia 

publicznego na wyłonienie wykonawcy w ciągu 6 miesięcy. Na bazie tego 

zamówienia publicznego Krajowy Bank Gospodarczy udziela promesy ostatecznej, 

która jest zabezpieczeniem na zawarcie umowy na sfinansowanie tych zadań. W 

oparciu o promesę ostateczną odbywają się płatności. Uzyskanie promesy odbywa 

się tylko w oparciu o dokumenty. W opracowaniu są dwie dokumentacje; na 

przebudowę drogi powiatowej ul. Przatowskiej  w Szadku i druga na przebudowę  

drogi Lichawa do granic powiatu w kierunku Przyornica – Kwiatkowice. Projektanci 

mają opracowaną koncepcję i są w trakcie opracowania szczegółowej dokumentacji, 

możliwe jest więc określenie wartości tych przedsięwzięć. Wartości wskazane przez 

projektantów zostały przedstawione w autopoprawce. W międzyczasie odbyła się 

konferencja dla samorządów. Na konferencji były omówione szczegóły w jaki sposób 

ma być to realizowane z programu inwestycji strategicznych „polski ład”. Na 

przełomie grudnia i stycznia odbędzie się nowy nabór wniosków i w ramach tego 

nowego naboru oprócz trzech podstawowych wniosków,  samorządy mogą złożyć 

dwa dodatkowe wnioski tam gdzie leżały PGR-y. Na terenie gminy Szadek PGR 

swego czasu istniał wobec powyższego gmina znajduje się w wykazie tego typu 

jednostek samorządowych. Zarząd Powiatu dokonał szczegółowej analizy w dniu 

dzisiejszym, na posiedzeniu Zarządu została przyjęta autopoprawka do wieloletniej 

prognozy finansowej i projektu budżetu.  Jeżeli budżet zostanie uchwalony da to 

możliwość złożenia wniosków aplikacyjnych. W sytuacji nie uchwalenia budżetu 

złożenie wniosku nie będzie możliwe. Odnośnie głosowania przedwczesnego, jeżeli 

wiadomo, że taka możliwość będzie to głosowanie nie jest przedwczesne.  Brak 

umocowania w uchwałach uniemożliwi złożenie wniosku. Odnośnie złożonej 

obietnicy, nie tylko ją złożył ale również podjął pewne działania. Została 

przygotowana dokumentacja, został złożony wniosek do Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Łódzkiego, niestety powiat nie otrzymał dofinasowania. 

Wicestarosta chciał projekt odnawiać ale odbyło się pewne ciśnienie przez pewnych 



 

 

radnych gminy Szadek i pana Burmistrza na rzecz zadania w Borkach – Zalesie. 

Tamto przedsięwzięcie zostało zrealizowane a przedsięwzięcie w Borkach 

Prusinowskich nie zostało zrealizowane. Dziś jest powrót oczekiwań mieszkańców. 

Odnośnie pytań pana Piotrowskiego: na skrzyżowaniach na ul. Kilińskiego i ul. 

Szkolnej planowane są tzw. tarcze wyniesione. Jest opracowana dokumentacja. 

Innego typu będą wyniesienia w Wojsławicach i na ul. Złotej przy szkole (tradycyjne 

przejście wyniesione). Odnośnie mikrobusu w projekcie wyłącznie podany jest wkład 

własny. Planowane jest pozyskanie środków z PFRON-u. Mikrobus przewidziany jest 

dla Domu Pomocy Społecznej w Przatówku. Obecny pojazd wymaga wymiany.  

Radna Ewa Mielczarek-Sójka poinformowała, że obietnica została złożona 

mieszkańcom w miesiącu lipcu br. Zadanie w Borkach Prusinowskich-Zalesie zostało 

wykonane 10 może 11 lat temu. Pani Starosta składając obietnice mieszkańcom 

znała możliwości finansowe powiatu i znała jego ograniczenia jednak taką obietnicę 

złożyła. Miała zatem świadomość by jakieś pieniądze zabezpieczyć chociażby na 

projekt tak by w niedalekiej przeszłości tą drogę zmodernizować. Odnośnie programu 

polski ład – szczegóły tego programu będą znane na przełomie grudnia, stycznia.  

Jednak szczegóły i wymagania mogą ulec zmianie. Wszystko okaże się dokładnie 

wtedy gdy program zostanie ogłoszony i przedstawiony wszystkim samorządom. Na 

te szczegóły chcemy poczekać i podjąć decyzję w kwestii budżetu. Przedstawione na 

zarządzie propozycje są to inwencje zawarte w wieloletnim programie inwestycyjnym. 

Podane koszty są szacunkowe, należy je urealnić. Dlatego głosowanie nad tym 

budżetem jest przedwczesne i nadal podtrzymuje swoje stanowisko.  

Radny Stanisław Szuster stwierdził, że było zbyt mało czasu na zapoznanie się z 

przedstawionymi przez Zarząd Powiatu autopoprawkami. Z posiadanych informacji 

wynika, że żadna z proponowanych dróg nie znajduje się w zasięgu byłego PGR-u. 

Temat należy dobrze zagłębić gdyż można narobić nadziei mieszkańcom a z tego nic 

nie wyjdzie. Należy to spokojnie przedyskutować. Jeżeli informacje są prawdziwe to z 

tego programu nie uda się pozyskać środków.  

Radny Krzysztof Nowak - Rada była zobligowana do korekty wynagrodzenia pani 

starosty. Czy objęła również cały Zarząd. Jak to się przedkłada na pracowników 

Starostwa. Czy w roku 2020 wraz ze wzrostem płacy minimalnej czy przewidziane są 

korekty płacowe. Jaki będzie kierunek działań, utrzymanie kadry na tym samym 



 

 

poziomie czy zmniejszenie. Czy pan Wicestarosta ma upoważnienie by dokonać 

korekt płacowych. Odnośnie przedstawionych zadań są zapisane w WPI i 

oczekujemy ich realizacji. Jest nieco zdzwiony propozycją, że ze środków na tereny 

po PGR-owskie będzie można finansować inne drogi na terenie gminy. Oczekiwania 

mieszkańców Borek są uzasadnione i idealne się wpisują w ten program. Jedyny 

PGR na terenie gminy Szadek znajdował się na terenie Borków Prusinowskich. 

Również będzie głosował przeciwko budżetowi.  

Radny Tomasz Filipowski stwierdził, że przychyla się do rozmówców. Podziękował, 

że pan Wicestarosta przychylił się do petycji. Jednak co roku inwestycje są jedynie 

przekładane. Żadna droga nie ma kosztorysu i projektu.  Wszyscy będą głosować 

przeciwko.  

Radny Tomasz Półgrabia odniósł się do wypowiedzi pana Wicestarosty odnośnie 

wspierania przedsiębiorczości. Są to tylko słowa. Na przecięciu wstęgi padło wiele 

słów na temat inwestycji, które tam powstaną. Miały powstać firmy, nowe miejsca 

pracy ale nie widać tam ani jednej firmy, która by tam powstała, nie słyszał również o 

żadnym nowym miejscu pracy.  Słowa nie zostały przełożone w czyn. Pachnie to 

zwykłym kłamstwem, przekazanym medialnie mieszkańcom. Nie widać tego również 

w budżecie.  

Członek Zarządu Marcin Łabędzki odniósł się do wypowiedzi Radnego Tomasza 

Półgrabia. Działania PKP Cargo są na dzień dzisiejszy bardzo zaawansowane. Drogi 

włączenia są uzgodnione, dokumentacje są, realizują projekt. Dzięki łącznikowi 

Karsznice zostały odciążane od transportu ciężarowego. Dzięki temu, że jest łącznik 

jest możliwość projektowania. PKP będzie składało wniosek o uzyskanie 

dofinansowania na 40 mln jeżeli dobrze pamięta. Cały projekt jest wyceniony na 118 

milionów. Jest uzgodnione, że 2/3  kosztów przejmie na siebie PKP. Dziś Rząd 

walczy z Unią Europejską, są wstrzymane środki. Mogłoby być dofinansowanie 

unijne ale nie jest. Wszystko zostało wstrzymane.  Okres niepewności wydłuża 

inwestycje. Należy spytać wójta Sędziejowic, ile firm przedkłada dokumentacje, firma 

Borg, firma pana Fraszki - zanim rzucać takie oskarżenia. Oskarżenia łatwo rzucać. 

Na spotkaniu u Wojewody, pan Wojewoda powiedział, że wnioski będzie można 

złożyć w listopadzie (3 wnioski  i dwa dodatkowe). Nie wiadomo jednak kiedy będzie 

ogłoszony konkurs. Bez budżetu nie ma możliwości zgłoszenia żadnego wniosku. 



 

 

Mając budżet taka możliwość jest. Bądź poprawienia budżetu do warunków 

konkursowych. Nie przypomina sobie by w historii powiatu na kwotę 24,5 mln zł 

planowanych inwestycji, w Gminie  i Mieście Szadek było planowane ponad 10 mln 

złotych tj.  droga Przatowska 4.872.000,00 zł. Lichawa 3.852.000,00, Choczewo -

Lichawa około 1.500.000,00 zł. Nie zdarzyło się tak by 42 % budżetu inwestycyjnego 

było przeznaczone na Gminę i Miasto Szadek.  

Radny Tomasz Półgrabia to skoro wszystkie przeciwności sprzysięgły się przeciwko 

wam, że nie można było poczynić żadnych inwestycji, utworzyć nowych miejsc pracy 

to czemu miały służyć tak twarde deklaracje medialne pana Prezydenta i pani 

Starosty.  

Członek Zarządu Marcin Łabędzki powiedział, że nie będzie tłumaczył się za 

wypowiedzi pana Prezydenta i pani Starosty. By ocenić czy coś miało sens musi 

mieć perspektywę długoletnią. Jeszcze nie minął czas takiej oceny.  

Radna Joanna Pawłowska odniosła się do wypowiedzi radnego Szustera. Państwo 

byli na zarządzie 21 grudnia i złożyliście oczekiwania, to też już było za późno. Stąd 

autopoprawka nadeszła w tym konkretnym czasie.  Budżet powiatu nie jest z gumy 

ale nie jest też z betonu. Wielokrotnie w trakcie trwania roku, budżet był zmieniany. 

Nie przyjęcie budżetu będzie skutkowało tym o czym mówił Marcin Łabędzki nie 

możnością aplikowania o środki. By się nie okazało, że Państwo okażecie się 

hamulcami rozwoju swojej gminy. Radna odniosła się do wypowiedzi radnego 

Tomasza Półgrabiego, który zarzucił kłamstwo. Gdzie tu jest to kłamstwo, że  Borg 

się tu zatrzyma, że są zainteresowani przedsiębiorcy? Wybudowanie tego łącznika to 

wizjonerska prorozwojowa decyzja. Łącznik został przecież wybudowany ogromnym 

wysiłkiem budżetu powiatu.  Dziś wszyscy widzą, że jest sens wybudowania portu 

przeładunkowego. Pan Marszałek Województwa Łódzkiego przyłoży rękę by ten port 

powstał. Jeżeli spełnią się obietnice pana Marszałka, że PKP będzie wstanie ten port 

wybudować to działki przy łączniku zaczną żyć.  Łącznik tylko kawałkiem biegnie 

przez powiat zduńskowolski, bardziej przez powiat łaski. Ludzie będą mieli prace. 

Poprosiła by radny Półgrabia nie nadużywał takich słów jak kłamstwo. Osobiście 

będzie za przyjęciem tego budżetu mimo, że nie jest z niego zadowolona. 



 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że łącznik do autostrady to nie wizja to 

koncepcja budowania trasy S8. Był on zaprojektowany. Na początku miało 

finansować to państwo. Niestety PO nie potrafiło zapewnić środków rządowych.  

Członek Zarządu Marcin Łabędzki stwierdził, że nawet gdy deklaracje były trochę na 

wyrost to skutek pozytywny jaki mamy to zainteresowanie PKP do tego stopnia, że 

udało się otworzyć kierunek kolejowy w szkole w Karsznicach. Wcześniej liczba 

chętnych była zbyt mała by taki kierunek się otworzył. Jest to jeden z pozytywów. 

Ograniczenia budżetu powstały przez Rząd. Inflacja, która została przyjęta to 

wielkość historyczna. Będą trudności z obsługą tych wszystkich inwestycji. Chcemy 

realizować zadania na 20 mln zł z drugiej strony musimy ograniczać zatrudnienie, 

gdyż sytuacja nas do tego zmusza. Przychody są na poziomie około 97 % a koszty 

wrastają do 120 %. Stąd ten budżet jest bardzo trudny.  

Radny Dawid Mazurkiewicz kontynuując swoją wypowiedź stwierdził, że wówczas 

Zarządowi nie udało się przekonać Ministra Infrastruktury, by ten łącznik był 

sfinansowany z budżetu państwa. Stąd mieszkańcy powiatu zduńskowolskiego 

musieli ponieść ten koszt. Oczywiście był planowany i jest potrzebny.  O porcie 

mówione jest już od 2000 roku. Co robiły kolejne ekipy prezydentów, starostów przez 

ten czas. Zamykały Karsznice. Taka jest prawda. Likwidowane były kolejne sekcje w 

różnych spółkach. Tak Karsznice pomału obierano. Teraz trzeba ratować to co 

zostało. Dobrze, że PKP Cargo wyremontowało za wiele milionów halę. Bo by ich też 

zamknęli. Gdzie państwo lobbowali by przywrócić te sekcje. Nic w tym temacie nie 

zrobiliście. Pomysły upadły, straciliście możliwość realizacji tych przedsięwzięć, gdyż 

projekty były nieracjonalne, niemożliwe do realizacji. To wówczas Poseł Schreiber 

pokazał ten teren. Należy się cieszyć, że ten port powstanie. Liczy na wsparcie. Co 

do łącznika Państwo nie byli wstanie przekonać swojego rządu do jego 

sfinansowania.   

Radny Marcin Łabędzki nie zgodził się  z radnym Dawidem Mazurkiewiczem, że 

koncepcja upadła. Jest bowiem dziś realizowana przez Pana Marszałka Schreibera. 

Nie krytykował pana Marszałka za to, że powiat nie otrzymał środków. Nie ma 

nigdzie jego wypowiedzi. Było to trudne do przyjęcie ponieważ uważamy, że ta 

inwestycja jest jak najbardziej zasadna dla rozwoju Zduńskiej Woli i Karsznic, jak i 

dla całego regionu łódzkiego. Cieszy się, że pan Marszałek dostrzegł potrzebę jego 



 

 

realizacji. Co do historii, to że łącznik nie przeszedł to nalegało „usiąść i płakać” - nie 

trzeba było wziąć sprawy w swoje ręce i zrealizować go ze swoich środków.  To jest 

odpowiedzialność, którą się ponosi w trudnych warunkach.  

Radna Jadwiga Ziółkowska poprosiła o powrócenie do tematu w sprawie budżetu na 

rok 2022 r.  

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że nad budżetem radni mają prawo 

dyskutować tak długo jak chcą i dyskusji nie można zamknąć nawet wnioskiem 

formalnym.  

Członek Zarządu Tomasz Ziółkowski stwierdził, że na początku rządów PIS trasa S8 

nie szła by przez Zduńska Wolę, gdyż była zmiana koncepcji. To dzięki wytrwałej 

pracy wszystkich samorządowców w naszym regionie a później Ministrowi 

Infrastruktury Cezaremu Grabarczykowi trasa S8 idzie przez nasz teren. Łącznik 

dawał szansę na rozwój tego terenu. Często jest tak, że to władza centralna 

podejmuje decyzje i samorząd lokalny nie zawsze ma wpływ. Nie zawsze nasze 

koncepcje się sprawdzają. Budżet jest trudny, nie doszacowana jest subwencja na 

oświatę. Mamy drożyznę. Nie jest to jednak budżet beznadziejny. Są tam inwestycje, 

na które czekają mieszkańcy. Poprosił by radni zagłosowali za tym budżetem,  bo tak 

jak powiedziała radna Joanna Pawłowska budżet nie jest z betonu i można go 

modelować.   

Wicestarosta Wojciech Rychlik odnośnie wypowiedzi radnego Stanisława Szustera 

gminy po PGR-owskie są określone w wykazie. Nie jest określona droga ta czy inna 

tylko gmina. Jeżeli będzie konkurs ogłoszony a nie będziemy przygotowani to nie 

będziemy mogli złożyć wniosku. Brak dokumentacji i programu funkcjonalno-

użytkowego uniemożliwi złożenie takiego wniosku. Nie uchwalenie budżetu prowadzi 

do takiej sytuacji, że nie będzie można składać wniosków aplikacyjnych. Nie wie czy 

mieszkańcy nam to wybaczą. Odnośnie wypowiedzi radnego Nowaka pracownicy 

otrzymali podwyżki w miesiącu wrześniu. Podjął również decyzję o wypłaceniu 

nagród.  Odnośnie wypowiedzi pana Tomasza Filipowskiego - w ubiegłym roku był 

pomysł na jedną drogę to radny Szuster wysunął propozycję opracowania dwóch 

projektów i była wola podzielenia bo będzie taniej. Zarząd przychylił się do 

propozycji. Okazało się, że projektanci oczekują znacznie większych kwot. Brakło 



 

 

czasu, projektanci stwierdzili, że nie są w stanie w tak krótkim czasie zaprojektować 

takich projektów z uzyskaniem stosownych pozwoleń na realizację. Odnośnie 

łącznika, swego czasu była podjęta decyzja o jego budowie. Powiat uzyskał 

dofinansowanie z Unii Europejskiej w wysokości 85 %. Oczywiście również dużym 

wysiłkiem podatników powiatu zduńskowolskiego. Dołożyły się także gminy: Gmina 

Zduńska Wola, Miasto Zduńska Wola, powiat łaski, gmina Sędziejowice. Liczy, że to 

ożywienie będzie. Odnośnie szkoły kolejowej, była ona zamknięta, zostało przez 

powiat reaktywowane technikum kolejowe, dzięki czemu od wielu lat znów kształci 

się w nim kolejarzy, by w przyszłości zastąpili leciwą już kadrę kolejową.  Co do portu 

pierwszy konkurs się nie udał ale wiele ścieżek prowadzi by ten port powstał. Dobrze, 

że dążymy by rozwijać Karsznice bo to jest okno na świat. Poprosił by zagłosować za 

tym projektem. Powiat otrzymał 16 mln z „polskiego ładu” i oby udało się te środki 

wydać na zadania.   

Członek Zarządu Tomasz Ziółkowski stwierdził, że budżet związany jest ściśle z 

propozycją zgłoszoną na Zarządzie tj. z 9 drogami zgłoszonymi do remontu. Zapytał 

radnego Szustera, który te drogi zgłosił - czy jeżeli powiat otrzyma te środki to czy da 

radę zrealizować te wszystkie inwestycje w tak krótkim czasie.  

Radny Stanisław Szuster odpowiedział, że nie są przygotowani by podjąć taką 

decyzję. Jest wiele niewiadomych w podawanych informacjach.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (9) 

Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa 



 

 

Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , 

Stanisław Szuster  

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Radca prawny Magdalena Szablewska- Gmerek poinformowała, że uchwała nie 

została podjęta.  

 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XL/55/21 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie opłat za usuwanie pojazdów 

z dróg na terenie Powiatu Zduńskowolskiego na koszt właściciela i przechowywanie 

tych pojazdów na wyznaczonym parkingu strzeżonym w 2022 roku. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XL/55/21 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie opłat za usuwanie pojazdów 

z dróg na terenie Powiatu Zduńskowolskiego na koszt właściciela i przechowywanie 

tych pojazdów na wyznaczonym parkingu strzeżonym w 2022 roku.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , 

Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, 

Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , 

Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dawid Mazurkiewicz, Tomasz Półgrabia  

BRAK GŁOSU (1) 

Tomasz Filipowski  



 

 

NIEOBECNI (1) 

Hanna Iwaniuk  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XLI/70/21 zmieniającą Uchwałę Nr XL/55/21 Rady 

Powiatu Zduńskowolskiego z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie opłat za usuwanie 

pojazdów z dróg na terenie Powiatu Zduńskowolskiego na koszt właściciela i 

przechowywanie tych pojazdów na wyznaczonym parkingu strzeżonym w 2022 roku.  

 

Punkt 14 

Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od 

ostatniej sesji. 

Na XL sesji w dniu 26.11.21 r. Rada Powiatu podjęła 12 uchwał. Uchwały wykonywane 

są zgodnie z ich postanowieniami.  

Od ostatniej sesji odbyły się 3 posiedzenia Zarządu Powiatu. Przedmiotem 

obrad Zarządu były sprawy z zakresu bieżącego kierowania Powiatem, jak i 

wypracowanie spraw będących przedmiotem obrad Wysokiej Rady.  

ZAMÓWIENIA 

1. W dniu 16 grudnia 2021r zostało rozstrzygnięte postępowanie o udzielenie 

zamówienia publicznego prowadzone w trybie podstawowym z możliwością 

negocjacji pn. „Ubezpieczenie majątku i innych interesów Powiatu 

Zduńskowolskiego” w:  

Część I - Ubezpieczenie majątku i odpowiedzialności cywilnej Powiatu 

Zduńskowolskiego została wybrana oferta złożona przez Towarzystwo 

Ubezpieczeń Wzajemnych „TUW” z Warszawy, wartość umowy winności  będzie 

570 384,00 zł  brutto, umowa zostanie zawarta na trzy lata.; 

Część II -  Ubezpieczenie pojazdów mechanicznych Powiatu Zduńskowolskiego 

została wybrana oferta złożona przez COMPENSA Towarzystwo Ubezpieczeń SA 

Vienna Insurance Group, Warszawa, wartość umowy winności  będzie 54 317,10 zł  

brutto, umowa zostanie zawarta na trzy lata.   

2. W dniu 21.12.2021 r. odbyło się otwarcie ofert postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego pn.: „Usługa polegająca na wykonaniu i dostawie tablic 

rejestracyjnych oraz odbiór i złomowanie starych tablic rejestracyjnych dla potrzeb 

Powiatu Zduńskowolskiego”. W postępowaniu zostały złożone dwie oferty przez:  



 

 

Oferta nr 1 - UTAL sp. z o.o. Gruszczyn, ul. Katarzyńska 9, 62-006 Kobylnica na 

kwotę brutto 175 126,42 zł. 

Oferta nr 2 - EUROTAB Sp. z o.o., Skarbimierzyce 16, 72 – 002 Dołuje na kwotę 

brutto 179 961,54 zł. 

Obecnie trwa procedura rozstrzygnięcia postępowania.  

 

INWESTYCJE 

21 grudnia, na mocy umów z firmą „Drochod” Zbigniew Wieczorek (podpisanych 13 

grudnia) przekazaliśmy pięć placów budów przejść dla pieszych:  

• na drodze powiatowej nr 4913E, ul. Złota w Zduńskiej Woli  

• w obrębie skrzyżowania  drogi powiatowej nr 49020E, ul. Kilińskiego z drogą 

gminną nr 119230E, ul. Zieloną w Zduńskiej Woli, 

• w obrębie skrzyżowania drogi powiatowej nr 49020E, ul. Kilińskiego z drogą 

gminną nr 119352E, ul. Żeromskiego i ul. Srebrną w Zduńskiej Woli, 

• w obrębie skrzyżowania  drogi powiatowej nr 4930E, ul. Szkolna z drogą gminną 

nr 119230E, ul. Zieloną w Zduńskiej Woli, 

• na drodze powiatowej nr 4903E w Wojsławicach. 

Termin zakończenia prac zaplanowano na lipiec 2022 r. Inwestycje są 

współfinansowane środkami Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w zakresie 

poprawy bezpieczeństwa ruchu pieszych na obszarze oddziaływania przejść dla 

pieszych w kwocie 629.660 zł. Ich całkowita wartość to ponad 1 mln zł.  

 

16 grudnia zakończyliśmy inwestycję polegającą na modernizacji pomieszczeń 

Zespołu Szkół Elektronicznych w Zduńskiej Woli w celu ich dostosowania do potrzeb 

osób z niepełnosprawnościami. Prace w szkole wykonała firma EKO-BUD Piotr 

Haraszkiewicz z Sieradza. Modernizacja została dofinansowana przez Państwowy 

Fundusz Osób Niepełnosprawnych kwotą blisko 663 tys. zł. Ogólna wartość inwestycji 

to 1 084 388,60 zł. Dzięki inwestycji zmodernizowane zostało trzecie piętro budynku 

szkoły, gdzie powstały m.in. trzy nowe pomieszczenia dydaktyczne, wybudowano 

windę, zamontowano również windę schodową oraz przebudowano ciąg 

komunikacyjny prowadzący do drzwi budynku oraz do windy.  

SPRAWY SPOŁECZNE 



 

 

Dom Dziecka w Wojsławicach, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, Dom Pomocy 

Społecznej w Przatówku, Środowiskowe Domy Samopomocy z terenu Powiatu 

Zduńskowolskiego: 

W okresie międzysesyjnym realizowały zadania statutowe. 

 

Dom Pomocy Społecznej w Zduńskiej Woli: 

1) W miesiącu listopadzie zakupił piec elektryczny 3 komorowy wolnostojący z 

termoobiegiem za kwotę 16 000,00 zł z środków Powiatu Zduńskowolskiego. 

2) Realizował statutowe działania jednostki. 

 

Zduńskowolski Szpital Powiatowy: 

1) Od 20 grudnia przekształcenie szpitala w placówkę udzielającą świadczenia 

medyczne pacjentom z potwierdzonym wynikiem zakażenia Covid-19, zgodnie z 

Decyzją Wojewody. 

2) Kontynuacja szczepień przeciw Covid-19 (dorośli oraz dzieci od 5 r.ż.) oraz 

Grypie. 

3) Prowadzenie prac remontowych, dostosowujących pomieszczenia byłego 

laboratorium na potrzeby Oddziału Ginekologiczno-Położniczego. 

 

Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli: 

1) Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli informuje, iż nadal można składać 

wnioski o zorganizowanie stażu, prac interwencyjnych oraz bonów na zasiedlenie w 

ramach projektu „Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie 

zduńskowolskim (V)" Program 

Operacyjny Wiedza Edukacja Rozwój 2014 – 2020. Wnioski będą przyjmowane  do 

wyczerpania limitu środków przeznaczonych na ten cel. 

 

2) Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli informuje o realizacji Projektu 

„Aktywizacja osób po 29 roku życia pozostających bez pracy w powiecie 

zduńskowolskim (VI)" 

Regionalny Program Operacyjny Województwa Łódzkiego 2014 – 2020   

Oś priorytetowa VIII. – Zatrudnienie Działanie VIII.1 –  

 

Wsparcie aktywności zawodowej osób po 29 roku życia przez powiatowe urzędy 



 

 

pracy. 

 

3) Ponadto na bieżąco  w sposób ciągły prowadzi się inne czynności wynikające z 

zadań statutowych urzędu. 

4) Informacja o stanie bezrobocia w powiecie zduńskowolskim: 

Według statystyki na koniec miesiąca listopada 2021 roku w Powiatowym Urzędzie 

Pracy w Zduńskiej Woli było zarejestrowanych 1588 osób bezrobotnych, w tym 935 

kobiet.  

 

Stopa bezrobocia na koniec października 2021 roku osiągnęła w powiecie 

zduńskowolskim 6,5%.  

PROMOCJA 

19 listopada 2021 r. 

Wicestarosta Zduńskowolski Wojciech Rychlik uczestniczył – na zaproszenie 

Dyrekcji i Społeczności Zespołu Szkół Zawodowych nr 1 im. Obrońców Westerplatte 

w Zduńskiej Woli – w spotkaniu podsumowującym działania w ramach projektu 

„Zagraniczny staż szansą na udaną karierę zawodową  na zmieniającym się rynku 

pracy - Grecja 2021”. 

22 listopada 2021 r. 

Wicestarosta Zduńskowolski Wojciech Rychlik brał udział w konsultacjach społecznch 

dotyczących przebiegu Kolei Dużych Prędkości przez Powiat Zduńskowolski. 

Konsultacje te miały miejsce w Szkole Podstawowej w Izabelowie.  

25 listopada 2021 r. 

W imieniu Powiatu Zduńskowolskiego, wicestarosta Wojciech Rychlik złożył kwiaty 

przed pomnikiem Kazimierza Kałużewskiego i Juliusza Sylli, karsznickich kolejarzy 

zamordowanych przez Niemców podczas drugiej wojny światowej i oddał hołd 

poległym za wolność Ojczyzny – pracownikom karsznickiej parowozowni, będących 

żołnierzami Armii Krajowej, którzy w trakcie dziesiątek akcji sabotażowych utrudniali 

lub uniemożliwiali hitlerowcom prowadzenie komunikacji kolejowej. 

26 listopada 2021 r.  

W 75. rocznicę istnienia Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Jerzego Szaniawskiego w 

Zduńskiej Woli, podziękowania i najlepsze życzenia jej pracownikom, na ręce 

dyrektora – Lidii Reflandowskiej-Jagielskiej, złożyli wicestarosta zduńskowolski 

Wojciech Rychlik, członek Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego Jadwiga Ziółkowska 



 

 

oraz pełniąca obowiązki naczelnika Wydziału Promocji, Kultury i Sportu Starostwa 

Powiatowego w Zduńskiej Woli Karolina Jonczyk. Podczas uroczystości jubileuszu, 

wicestarosta Wojciech Rychlik wręczył Nagrody Starosty Zduńskowolskiego Hanny 

Iwaniuk dwóm pracownikom MBP z najdłuższym stażem pracy, odpowiedzialnym za 

realizację zadań biblioteki powiatowej – Pani Anicie Kwiatkowskiej i Pani Agnieszce 

Kaczmarek. 

1 grudnia 2021 r.  

Zaproszono organizacje pozarządowe z terenu Powiatu Zduńskowolskiego do 

składania propozycji na realizację zadań publicznych w ramach Otwartego Konkursu 

Ofert na rok 2022. 

4 grudnia 2021 r.  

Odbyła się premiera filmu „Miasteczko Złotnickiego” pod patronatem Starosty 

Zduńskowolskiego. Stowarzyszenie Złoty Krzyż wyemitowało premierę filmu o 

fotografach przygotowujących cykl widokówek o naszym mieście z około 1903 roku. 

Transmisja online odbyła się za pośrednictwem serwisu internetowego YouTube. 

6 grudnia 2021 r. 

Rozpoczęto przyjmowanie wniosków o nagrody i stypendia Starosty 

Zduńskowolskiego za osiągnięcia sportowe w 2021 roku. 

13 grudnia 2021 r.  

W 40. rocznicę wprowadzenia stanu wojennego hołd jego ofiarom i represjonowanym, 

przed pomnikiem ks. J. Popiełuszki przy Bazylice Mniejszej WNMP w Zduńskiej Woli, 

złożyli: 

– w imieniu Władz i Mieszkańców Powiatu Zduńskowolskiego –  

Wojciech Rychlik-wicestarosta zduńskowolski, Marcin Łabędzki - etatowy członek 

Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego 

– w imieniu Władz i Mieszkańców Miasta Zduńska Wola –   

Konrad Pokora -  prezydent Miasta Zduńska Wola, Izabela Dobrowolska - sekretarz 

Miasta Zduńska Wola 

Tomasz Polkowski - dyrektor Muzeum Historii Miasta Zduńska Wola. 

16 grudnia 2021 r. 

Wicestarosta Zduńskowolski Wojciech Rychlik dokonał inspekcji odbioru prac 

remontowych w budynku Zespołu Szkół Elektronicznych im. Stanisława Staszica w 

Zduńskiej Woli, który stanie się wkrótce w pełni dostosowany do potrzeb uczniów z 

niepełnosprawnościami. Po zakończeniu całościowej modernizacji, szkoła będzie 



 

 

bardziej dostępna nie tylko dla osób z niepełnosprawnościami ruchowymi. 

Kontrastowo wydzielone drzwi ułatwią poruszanie się po „Elektroniku” uczniom z 

dysfunkcjami wzroku. Dobiegły końca prace na najwyższym piętrze budynku, tam 

gdzie był szkolny internat. Powstały tu trzy nowoczesne sale dydaktyczne oraz toaleta 

dla osób niepełnosprawnych. Od strony dziedzińca dobudowana została winda, 

zmodernizowane jest również wejście na dziedziniec szkolny – poszerzona furtka oraz 

przebudowana nawierzchnia. Korytarze na pierwszym i drugim piętrze są już 

wyremontowane – pierwszy etap prac przeprowadzono w wakacje – mają nowe, 

podwieszane sufity z oświetleniem LED oraz odnowione ściany i posadzki. Wszystkie 

roboty budowlane  w szkole to koszt ponad 1 mln 600 tys. zł, z czego 660 tys. zł to 

dofinansowanie zewnętrzne, które Powiat pozyskał z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Wykonawcą prac jest firma Ekobud. Zespół 

Szkół Elektronicznych jest kolejną modernizowaną szkołą. W liceum na Dąbrowskiego 

odnowiony został hol na parterze, przebudowano też sanitariaty na I piętrze budynku. 

Także w II LO kompleksowo wyremontowany został korytarz i główny hol na parterze 

szkoły. 

17 grudnia 2021 r.  

Zgodnie z harcerską tradycją, Betlejemskie Światło Pokoju dotarło do Powiatu 

Zduńskowolskiego. Z rąk zduńskowolskich harcerzy (Hufiec ZHP Zduńska Wola), 

Ogień Betlejemski odebrał Wicestarosta Zduńskowolski Wojciech Rychlik. 

Powiat Zduńskowolski był współorganizatorem: 

II Powiatowego Festiwalu Kolęd i Pastorałek „Podzielmy się kolędą”, który odbył się w 

dniach 

8 grudnia 2021 r. (eliminacje) i 15 grudnia 2021 r. (gala finałowa) w MDK ZCI „Ratusz” 

w Zduńskiej Woli 

XXVII Konkursu Literackiego „O Laur Topoli” oraz X Ogólnopolskiego Konkursu 

Poetyckiego im. Feliksa Rajczaka. Ich uroczyste rozstrzygnięcie nastąpiło 10 grudnia 

2021 r. w Kawiarni Literackiej MDK 

 

Punkt 15 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 



 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że doszły do niego informacje, że będzie 

redukcja zatrudnienia w Starostwie Powiatowym. Chciał się dowiedzieć ile w 2021 r. 

do 23 grudnia zostało doręczonych wypowiedzeń, ile osób zakończyło pracę 

przechodząc na emeryturę, lub jakie umowy-zlecenie zostały rozwiązane. Czy będą 

jeszcze dokonywane zmiany kadrowe w Starostwie, jeżeli tak to jakie. Poprosił 

również o przesłanie zmian do regulaminu organizacyjnego. Drugi wniosek dotyczy 

zakupu odpowiedniego sprzętu dla Pana Marcina  Łabędzkiego, by godnie 

reprezentował powiat.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o przesłanie interpelacji i wniosków 

co najmniej mailowo. Dopiero po tym zostanie udzielona odpowiedź. 

Radny Andrzej Dutkiewicz zapytał o sprawę płatnego korzystania z bieżni na PMOS. 

W odpowiedzi na interpelację otrzymał informację, że wpłaty wynoszą około 200-300 

zł. To są żadne kwoty. Nie zmieni to nic w funkcjonowaniu placówki. Radny zwrócił 

się do pana Tomasza Ziółkowskiego czy zrezygnują z tych opłat. Pobieranie opłat to 

zły pomysł. Bieżnia stoi pusta, ludzie chodzą na stadion miejski. Korzystanie z bieżni 

tartanowej odpłatnie jest idiotyczne.  

Członek Zarządy Tomasz Ziółkowski poinformował, że był przeciwko opatom i walczy 

o ich zniesienie. Ciężko mu się odnieść do tematu. 

Wicestarosta Wojciech Rychlik przypomniał, że PMOS to jednostka oświatowa 

realizująca zadania pozaszkolne. To jest jej cel i funkcja. W ośrodek zostało 

zainwestowanych sporo środków dzięki czemu nabrał fajnego kształtu. Podczas 

debaty nad budżetem była mowa o zmniejszonych dochodach z tytułu podatku pit, o 

zmniejszonej subwencji na zadania oświatowe, która się nie spina - gdzie potrzeba 

wielu milionów złotych. Chcemy by również prowadzone były zadania  pozaszkolne 

na tyle na ile można oraz by obiekty służyły społeczności. Prawdą jest, że mniej osób 

korzysta z bieżni. Kwestia opłaty, bieżnia leży ale trzeba na bieżąco ją utrzymywać i 

takie środki są potrzebne. Wszystko kosztuje. Mamy inflację. Stąd tego typu działania 

by odrobinę użytkownicy partycypowali w kosztach. Kwota 10 zł to nie jest duży 

pieniądz.  



 

 

Radny Andrzej Dutkiewicz 10 zł to nie jest żaden pieniądz, ci ludzie nie biegają tam, 

że ich nie stać na te 10 zł, ale jest pewna zasada np. na stadionie miejskim tych opłat 

się nie pobiera. 300 zł to żadne pieniądze. Skończy się to tym, że nikt nie będzie z 

tego korzystał.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik brakuje środków na oświatę, wynika to z nie 

doszacowanej subwencji, podejmowane są próby by te obiekty sportowe utrzymać 

na określonym poziomie pobierając niewielkie opłaty. Jest to ośrodek szkolny.  W 

każdej placówce prowadzona jest ewidencja kto korzysta z ośrodka, przy okazji 

pobierając niewielkie opłaty. Ma to głównie służyć dzieciom i młodzieży w ramach 

godzin pozalekcyjnych. 300 zł to niewielka kwota ale gdy jej nie ma to jest problem. 

Radny Andrzej Dutkiewicz poinformował, że skoro to jest taka duża subwencja dla 

powiatu to on z własnych środków prywatnych jest w stanie te 300 zł wpłacić. 

Poprosił o rezygnację z tej opłaty.  

Punkt 16 

Wnioski i oświadczenia Radnych. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz podziękował mieszkańcom, którzy wzięli udział w akcji 

prowadzonej przez Prawo i Sprawiedliwość od 13 do 19 grudnia br. w postaci zbiórki 

słodkich upominków dla polskich żołnierzy pełniących trudną służbę na wschodniej 

granicy.  To wyraz wdzięczności mieszkańców powiatu zduńskowolskiego dla 

wszystkich żołnierzy, którzy święta spędzą bez swoich rodzin. Dary zostały 

przekazane  płk Wiktorowi Pawłowiczowi dow. 9 Łódzkiej Brygady Obrony 

Terytorialnej. Podziękował panu Pawłowi Mataście, który zainicjował akcję.  

Radny Andrzej Dutkiewicz poprosił by służby podległe staroście tj. nadzór budowlany 

pilnowały by deweloperzy inwestujący na terenie miasta Zduńska Wola, gdzie są 

planowane budowy mieszkań, zapewnili miejsca parkingowe, by nie miała miejsce 

sytuacja taka jak w Kołobrzegu.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że nie to jest zadanie nadzoru 

budowlanego. Określenie miejsc parkingowych winno się odbyć w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego bądź w decyzji właściwego wójta, 



 

 

burmistrza lub prezydenta odnośnie inwestycji celu publicznego. Dopiero po tym 

projekt i dokumentacja jest sprawdzana w Starostwie przez Wydział Architektury i 

Budownictwa.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o założenie lustra drogowego na 

skrzyżowaniu ulicy Krótkiej i Wiejskiej.  Jadąc ulicą Krótką nie widać tego co się 

dzieje na ulicy Wiejskiej.  

Punkt 17 

Sprawy różne. 

 

Spraw różnych nie zgłoszono. 

Punkt 18 

Zakończenie XLI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Posiedzenie zakończył przewodniczący Rady Piotr Warchlewski. 

 
                                                                     Przewodniczący 
                                                         Rada Powiatu Zduńskowolskiego 

                             Piotr Warchlewski 


